

**ARCHIVES DE L'UNIVERSITÉ D'OTTAWA /  
ARCHIVES OF THE UNIVERSITY OF OTTAWA**

**INSTRUMENT DE RECHERCHE / FINDING AID**

**FONDS 320**

**UNDERGRADUATE ENGLISH STUDENTS' ASSOCIATION  
Inventaire préliminaire des documents textuels /  
Textual records preliminary inventory**

**TABLE DES MATIÈRES / TABLE OF CONTENTS**

|   |    |
|---|----|
| Note aux chercheurs / Note to researchers .....   | 3  |
| État général / Fonds description .....            | 4  |
| Description des séries / Series description ..... | 6  |
| Liste des documents / List of records.....        | 10 |

## **NOTE AUX CHERCHEURS**

Note sur le classement et la description: Ce fonds d'archives n'est pas classé. L'inventaire préliminaire qui suit contient la liste des titres des dossiers tels que reçus de l'unité administrative ou scolaire ainsi que les individus qui les ont créés.

Note sur la langue des documents : Les titres des dossiers sont dans la langue choisie par l'unité ou l'individu pour nommer les dossiers. Cependant, on retrouve vraisemblablement dans ce fonds des documents dans les deux langues officielles de l'Université, soit le français et l'anglais.

Note sur les restrictions à la consultation : La consultation de ce fonds d'archives est régie par divers règlements, procédures et lois, notamment la *Loi sur l'accès à l'information et la protection de la vie privée*, les règlements 11 – *Accès aux Archives de l'Université d'Ottawa* et Procédure 4 – *La consultation d'archives*. Les dossiers doivent obligatoirement être vérifiés par le personnel avant d'être consultés. Il est donc recommandé de fournir votre liste avant de vous présenter aux archives et de prévoir un temps d'attente pouvant varier selon les disponibilités du personnel.

Note sur les restrictions à la reproduction des documents : La reproduction des documents de ce fonds d'archives est régie par la *Loi sur les droits d'auteur* et la procédure numéro 16 – *Reproduction de documents*.

Note sur les instruments de recherche : Il existe potentiellement d'autres instruments de recherche pour ce fonds préparés en fonction du support des documents (ex. iconographique, sonores, objets, etc.). D'autres instruments de recherche peuvent aussi compléter l'information.

## **NOTE TO RESEARCHERS**

Note on arrangement and description : The arrangement of this fonds has not yet been completed. This preliminary inventory compiles titles of files as received by the administrative or academic unit or persons that produced them.

Note on language: The file titles are written in the language preferred by the administrative or academic unit or person that produced them. However, you can expect to find documents in both of the University's official languages: English and French.

Note on restrictions on access: Access to documents is governed by various laws, policies and procedures, namely the *Freedom of Information and Protection of Privacy Act*, Policy 11 – *Access to the University of Ottawa Archives*, Procedure 4 – *La consultation d'archives*. All files will be checked by AUO staff prior to their consultation and in accordance with staff availability. Therefore, researchers are encouraged to submit their consultation list before their visit to avoid unnecessary waiting periods.

Note on the terms governing reproduction: All reproductions are governed by the *Canadian Copyright Act* and Procedure 16 – *Reproduction de documents*.

Note on finding aids: There are probably other finding aids relating to this fonds, according to their material type (ex. Graphic materials, sound recordings, objects, etc.). Other finding aids can also be used to complete the information.

## ÉTAT GÉNÉRAL

Fonds : 320 Undergraduate English Students' Association

Dates extrêmes : 1994-2015

Collation : 0,1 m de documents textuels

4 affiches

1 objet

Histoire administrative : L'Undergraduate English Students' Association existe depuis au moins 1984 si l'on se fie à la plus ancienne de leurs publications qui se trouve aux Archives. L'Association représente les étudiants de premier cycle du Department of English de l'Université d'Ottawa. Tous les étudiants de premier cycle inscrits au département en sont donc membres. L'Association vise à créer une vie communautaire au sein du département en organisant des activités sociales, des activités philanthropiques ainsi que des publications et concours littéraires. Parmi leurs publications on compte, notamment, *Wordsworth*, *Notes from the Undergrad* et le *Ottawa Arts Review*.

Références: Site web du Department of English; Fonds 9 Publications de l'Association.

Historique de la conservation : Ces documents ont été donnés aux Archives de l'Université d'Ottawa en 2016 par Jana MacDonald, secrétaire de l'Association, suite à un appel à toutes les associations étudiants lancé par les Archives. Cette dernière a organisé tous les documents dont l'association voulait se départir pour les apporter aux Archives. L'archiviste a fait le traitement et la description de tous les documents au moment de l'acquisition.

Portée et contenu : Ce fonds est composé de documents produits et utilisés par l'Undergraduate English Students' Association dans le cadre de ses activités. On y retrouve trois grandes séries de documents : Les documents administratifs, les publications et les activités sociales. Le fonds est donc surtout composé de publications de l'Association et de publicité pour ses activités sociales et les compétitions littéraires organisées par elle.

Langue : Anglais

Versements : D'autres versements sont attendus

Accès : Les documents contenant des informations personnelles et confidentielles sont restreints à la consultation. L'archiviste se réserve le droit d'interdire la reproduction de documents jugés trop fragiles. Toute reproduction est soumise à la Loi sur le droit d'auteur. L'UESA a donné ses droits d'auteur aux Archives.

## FONDS DESCRIPTION

Fonds : 320 Undergraduate English Students' Association

Dates: 1994-2015

General Media Description: 0.1 m of textual records

4 posters

1 object

Administrative History: The Undergraduate English Students' Association exists since at least 1984 according to its oldest publication held by the Archives. The Association represents undergraduate students of the Department of English of the University of Ottawa. All undergraduate students registered in the Department are members. The Association aims to create a sense of community within the department by organizing various social activities, philanthropic activities and by publishing various publications and organizing literary competitions. Among the Association's publications we find *Wordsworth*, *Notes from the Undergrad*, and the *Ottawa Arts Review*.

References: Department of English website, Fonds 9 Association's Publications

Custodial History: These documents were donated to the Archives of the University of Ottawa in 2016 by Jana MacDonald, secretary of the Association, following a shout out to all student associations sent by the Archives. She organized the documents the Association no longer needed to bring them to the Archives. The documents had been in the Association's office prior to being brought to the Archives. The archivist processed and described all the records soon after the acquisition was made.

Scope and content: This fonds consists of records produced and used by the Undergraduate English Students' Association during its activities. We can find three series of records: Management, Publications and Social Activities. This fonds is mainly composed of publications by the Association and of publicity for its social activities and literary competitions.

Language : English

Accruals : More accruals are expected.

Access: Documents containing personal and confidential information are restricted to consultation. The archivist has the right to forbid reproduction of documents that are judged too frail to withstand the process. Reproduction is subject to the Copyright Act. UESA gave their copyrights to the Archives.

## **DESCRIPTION DES SÉRIES / SERIES DESCRIPTION**

### **Série 1 : Administration**

Cotes : 45326

Dates : 2011

Collation : 0,01 m de documents textuels

Histoire administrative : L'Undergraduate English Students' Association existe au moins depuis 1984. Elle est dirigée par un conseil élu démocratiquement et composé d'étudiants de premier cycle du Department of English.

Historique de la conservation : La série a été traitée et décrite au moment de l'acquisition en 2016. Documents donnés par la Undergraduate English Students' Association.

Portée et contenu : On retrouve dans cette série les documents administratifs de l'Association. Par exemple : documents financiers, procès-verbaux, correspondance, etc.

Accès : Aucunes restrictions à la consultation et la reproduction. Toute reproduction est soumise à la Loi sur le droit d'auteur.

**Série 2: Publications**

Cotes : 45326

Dates : 1994-2015

Collation : 0,1 m de documents textuels

Histoire administrative : L'Undergraduate English Students' Association publie depuis au moins 1984. Sa publication la plus ancienne qui se trouve aux Archives s'intitule *Wordsworth*. Cette dernière a été publiée jusqu'en 1998. L'Association publie depuis 2006 la *Ottawa Arts Review* dans laquelle on retrouve des recueils de poésie d'écrivains de la région et d'étudiants.

Historique de la conservation : Donné aux Archives par la Undergraduate English Students' Association et traité au moment de l'acquisition en février 2016. Certaines publications se trouvent dans le fonds 9 Department of English.

Portée et contenu : Cette série est composée des publications de l'Undergraduate English Students' Association. Parmi les principales publications on retrouve : *Wordsworth*, *Notes from the Undergrad* et *The Ottawa Arts Review*.

Accès: Aucunes restrictions à la consultation et à la reproduction. Toute reproduction est soumise à la Loi sur le droit d'auteur.

**Série 3: Activités sociales**

Cotes : 45326, Chemise 93, MU4 /5

Dates : 2010-2015

Collation : 0,03 m de documents textuels

4 affiches

1 objet

Histoire administrative : Une des missions premières de l'Undergraduate English Students' Association est d'organiser des événements variés dans le but d'instaurer un sentiment de vie communautaire au sein du département. Parmi ces activités on retrouve des soirées de jeux de société, des vin et fromage, des compétitions littéraires et la gestion des bourses d'études.

Historique de la conservation : Donné aux Archives par la Undergraduate English Students' Association et traité au moment de l'acquisition en février 2016.

Portée et contenu : Cette série comprends des documents publicitaires créés pour faire la promotion des activités sociales de l'Undergraduate English Students' Association. On y retrouve en outre des productions littéraires qui en ont découlés ainsi que des objets qui ont servis lors de ces activités. Voir aussi l'inventaire des documents multimédia pour des documents faisant parti de cette série.

Accès : Il n'y a aucunes restrictions à la consultation et à la reproduction. Toute reproduction est soumise à la Loi sur le droit d'auteur.

### **Series 1 : Management**

Call numbers : 45326

Dates : 2011

General media description : 0.01 m of textual records

Administrative History: The Undergraduate English Students' Association exists since at least 1984. It's governed by a democratically elected council composed of undergraduate students of the Department of English.

Custodial History: Processed when it was acquired from the Undergraduate English Students' Association in February 2016.

Scope and content: This series is composed of the Association's management records. We can find, among other things, minutes, financial records or correspondance.

Access: There are no restrictions on access nor reproduction. Reproduction is subject to the Copyright Act.

### **Series 2 : Publications**

Call numbers: 45326

Dates: 1994-2015

General media description: 0.1 m of textual records

Administrative History: The Undergraduate English Students' Association publishes since at least 1984. Its oldest publication at the Archives is entitled *Wordsworth* and was published until 1998. The Association publishes since 2006 the *Ottawa Arts Review* in which we can find poetry by local writers and students.



Custodial History: Processed when it was acquired from the Undergraduate English Students' Association in February 2016.

Scope and content: This series holds the publications of the Undergraduate English Students' Association. Among the main publications we can find: *Wordsworth*, *Notes from the Undergrad* and the *Ottawa Arts Review*.

Access: There are no restrictions on access nor reproduction. Reproduction is subject to the Copyright Act.

**Series 3: Social Activities**

Call numbers: 45326, Folder 93, MU4/5

Dates: 2010-2015

General media description: 0.03 m of textual records

4 posters

1 object

Administrative History: One of the primary missions of the Undergraduate English Students' Association is to organize various social events to build a sense of community within the Department. Among the activities organized we can find game nights, wine and cheese receptions, literary competitions and the management of scholarships.

Custodial History: Processed when it was acquired from the Undergraduate English Students' Association in February 2016.

Scope and content: This series is composed of marketing records used to promote the social activities of the Undergraduate English Students' Association. We also find literary productions resulting from these events as well as objects that were used during the activities.

Access: There are no restrictions on access nor reproduction. Reproduction is subject to the Copyright Act.

**LISTE DES DOCUMENTS / LIST OF RECORDS**

**Série 1 : Administration / Series 1 : Management**

**BOÎTE / BOX NB-45326**

Budget, 2011 (Versement 2016-02-09)

**Série 2: Publications / Series 2: Publications**

**BOÎTE / BOX NB-45326**

Wordsworth, 1994 (Versement 2016-02-09)

Wordsworth, 1995 (Versement 2016-02-09)

Wordsworth, 1996 (Versement 2016-02-09)

Wordsworth, 1997 (Versement 2016-02-09)

Wordsworth, 1998 (Versement 2016-02-09)

Learned Leaves, 1996 (Versement 2016-02-09)

Notes from the Undergrad, 2004 (Versement 2016-02-09)

Notes from the Undergrad, 2005 (Versement 2016-02-09)

Notes from Undergrad, 2006 (Versement 2016-02-09)

Notes from Undergrad, 2008 (Versement 2016-02-09)

Ottawa Arts Review 2007 to 2015 (Versement 2016-02-09)

The Great UESA, 2013 (Versement 2016-02-09)

The North York Play of the Crucifixion. 2013 (Versement 2016-02-09)

**Série 3: Activités sociales / Series 3: Social Activities**

**BOÎTE / BOX NB-45326**

48 hour novella contest, 2010 (Versement 2016-02-09)

Poetry activity, [2015] (Versement 2016-02-09)

Scholarship applications, 2015 (Versement 2016-02-09)

Promotional materials, 2015 (Versement 2016-02-09)

Leonard Cohen's birthday, 2015 (Versement 2016-02-09)

**AFFICHES / POSTERS**

**Chemise 93**

AFF-320-1 Halloween Bake Sale, 2015 (Versement 2016-02-09)

AFF-320-2 UESA Wine & Cheese, 2015 (Versement 2016-02-09)

AFF-320-3 Lit Week, 2015 (Versement 2016-02-09)

AFF-320-4 Movembears & Mo-Mugs (Versement 2016-02-09)